

Sponsored by Education Convergence
Patronized by H.K. Yee's Five Tong Assn.

ELEGANTIA COLLEGE





Team Up for Excellence 優秀團隊



陳玉燕校長

(文學士、教育文憑、教育碩士、文學碩士)

香港教師及校長專業發展委員會委員 香港公共圖書館諮詢委員會委員 課程發展議會 - 香港考試及評核局 中國語文教育委員會委員



彭幼婷副校長

(學士、教育文憑、文學碩士)

行政長官卓越教學獎嘉許狀 香港教育大學教學顧問 統籌學生成長委員會



(學士、教育文憑、碩士) 統籌有效學習委員會



(學士、教育文憑、碩士) 統籌學生成長委員會



教學實踐圖



釋放

建立自我

(學士、教育文憑、碩士) 統籌有效學習委員會



教學專業團隊簡歷 (2021-2022)

具學士或以上學位比率:100%

具碩士或以上學位比率:86%

曾獲行政長官卓越教學獎獲獎者:7

曾獲海華基金會師繹獎獲獎者:4

常額教師師訓比率:100%

常額教師英語及普通話達基率:100%

Academic Awards and Accomplishments

卓越學術成就

Secondary 1 Admission 中一收生

Elegantia College maintains a mostly Band 1 admission profile in recent years receiving broad approval from parents and the community.

本校中一收生以第一組別(Band 1)為主,學校校風、學風深受家長、社會人士肯定。

University Admission Rate 大學入學率

For the past few years, close to 80% of our F.6 graduates have gained admission to reputable local and overseas universities. Among them, 30% got the offers from the 3 universities, i.e. HKU, CUHK, and HKUST. 連續數年,本校入讀本地及海外大學學士學位百分比平均接近八成,其中三成入讀香港大學、香港中文大學及香港科技大學。

University Recommendation Schemes 知名大學推薦計劃

Students of Elegantia College were successfully admitted to Tsinghua University and Fudan University under the School Principal's Nomination Program.

北京清華大學及復旦大學將本校納入為「優秀學校校長推薦計劃」名單,本校學生透過此計劃成功被錄取。

Remarkable Achievements 校外傑出表現

A number of students are selected into the Hong Kong Academy for Gifted Education and awarded the North District Outstanding Students Election annually.

每年均有多名學生獲選入香港資優教育學苑資優生計劃。此外,連續多屆北區、新界區優秀學生選舉中獲獎,包括冠軍、亞軍、優異、有效團隊獎等。

Many students receive scholarships and bursaries from Tung Wah Group of Hospitals, Sir Edward Youde Memorial Fund, SirbRobert Black Trust Fund, Fung Ying Seen Goon, and Hong Kong Scholarship for Excellence Scheme.

多名學生獲東華三院百周年、尤德爵士、柏立基爵士、蓬瀛仙館、香港卓越獎學金計劃等獎學金。



陳友友(2021) 香港大學醫學院藥劑學系 中原慈善基金獎學金得獎者



黃嘉琪 (2020) 香港科技大學商學院 東華三院 150 周年獎學金得獎者



張慧婷(2021) 透過「優秀學校校長推薦計劃」 成功獲上海復旦大學取錄



4C 黃洛希、6A 馮樂妍 新界區傑出學生 2021 十大學生之一及嘉許獎



鄭詩瑜(2021) 香港中文大學內外全科醫學院 香港廣東社團獎助學金 2021 得獎者 尤德爵士獎學金 2020 得獎者



2021 中學文憑試取得優秀成績學生



甘明軒(2021) 香港科技大學商學院量化金融學系 蓬瀛仙館獎學金 2021 得獎者

English at EC: ready for all, ready for more

1. In-depth exposure to English through extensive cross-curricular learning

HKEDB-approved EMI classes are offered throughout Junior Secondary years. The full adoption of English as the medium of instruction for most teaching subjects in the F.1 curriculum is set in motion starting from the 2022-23 school year.

2. English-rich Learning Environment built with excitement

A highly-enriched schoolwide English language environment for each and every student is achieved through a plethora of intra-school and inter-school activities, workshops, and competitions.

3. Careful streaming and attention to details

Meticulously tailored classes that cater for diversity and technical readiness issues, along with specifically planned and executed English lessons plus after-school enhancement / support sessions in different settings, all aim to optimise teaching and learning effectiveness.

4. Proactive reading culture

A proven English morning reading programme founded on the basis of an extensive selection of resources and reading across the curriculum (RAC) provides students with the initiative to thoroughly explore the wonders of written English.

5. Global awareness

Students enjoy ample access to unique activities that grant them a broadened understanding of the world through practical use of the English Language in context including a variety of immersive learning experiences.



Flight Simulation Programme



Harry Potter Week



Reading ebooks in Self-activated Interdisciplinary Learning (SAIL) Zone



Summer Drama Workshop



Senior Form Debate



S3 English Drama Elective



Cross-cultural Communication in Global Awarness Days



Halloween Fun Fair



Lunchtime English Radio Programme









S.1 Admission Seminar cum Campus Tour Snapshots

第一次升中講座暨校園參觀(2021-2022)

疫情以來第一次升中講座於 2021 年 12 月 5 日順利完成。是次報名情況踴躍,兩場實體講座,在兩天内滿額,總結線上線下,超過 750 個家庭報名,逾一千五百人線上線下同步參與。是年講座及校園導賞,除了有校友回校分享外,更超過 100 位同學回校當服務生,同學在活動中擔當主人翁角色,當主持、在台上分享學校生活經歷、做接待、導賞員、作後台支援及協調等,表現自信、出色,從不同角度呈現風采人的特點,獲得參觀之來賓讚賞。

Our highly-anticipated admission sessions were successfully held on December 5, 2021 as both sessions were fully booked within two days by more than 750 families of prospective students. The lectures and guided campus tours, only made possible by the generous support of more than 100 student volunteers and alumni, were instrumental in providing an honest view into the characteristics of Elegantians in various aspects and hence highly acclaimed.



老師與學生談風采的品德教育



學生大使向參觀者作校園介紹



由學習大使分享風采的學與教



小學訪校體驗校內設施



陳玉燕校長致歡迎辭



感念母校・校友分享



家長及同學在「生態探知館」參觀



小學訪校參與活動

Media Coverage 媒體報道



親子王 2022年3月10日

本校於 2020-2021 年度「感創敢為 2.0 — 青年社會創新服務獎」比賽中,



港小童群益會與陳廷驛基金會共同策劃的「感創散為2.0 — 青年社會 香 創新服務獎」,於本月初已順利舉行頒獎典禮,合共頒發28個獎項, 當中順利天主教中學、將軍澳香島中學及風采中學(教育評議會主辦)三間 學校的參賽作品脱穎而出,勇奪金獎殊榮,並獲評審團高度評價,未來有 機會持續發展項目,為社會帶來改變。



B出席的四位評審包括: (左起)周豐發展有限公司香港地產產業務劃新認欠公與社裏參與高級經理業際護先生、 展別基金會信託,張墨慶律師、香港小豐那越會助理總幹事前除先生、社會報利豐青年及感化服務有青年事務威 設社會工作生任(曾年基務)除辦改立指統任辦審。他們可說兩伍無個實實等

成功找到解決方案 脱颖而出

打破大眾對弱聽人士的謎思



